Great Britain
The United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland with an area of some 244.000 square miles is situated on the British Isles which are separated from the European continent by the North Sea, the Strait of Dover and the English Channel. Britain's population is over 57 million. For out of every five people live in towns. The UK is a constitutional monarchy: the head of the state is a king or a queen. In practice, the Sovereign reins, but doesn't rule: the UK is governed by the Government- a body of Ministers who are the leading members of the political party in power and who are responsible to Parliament. The present Sovereign is Queen Elisabeth 11. The territory of Great Britain is small. Yet the country has a wide variety of scenery. England is the heart of Britain. It is the richest, the most fertile and most populated in the country. The north and the west of the England are mountainous, but all the rest territory is a vast plain. In Northwest England, there are many beautiful lakes with green, wooded or grassy shores and gray mountains all around. It is called Lake District. The national symbol of England is the red rose. Wales is the smallest land of the UK, but has a considerable variety, from the picturesque mountains of the north [including Snowdoina] to the mining and industrial areas of the south The capital of Wales is Cardiff, an important industrial centre and port. Most people in Wales live in the coastal plains. The national symbol of Wales is a leek or daffodil. Scotland is a land of mountains, narrow valleys and plains, famous lakes and no end of large and small islands off the coast. The Highlands of Scotland are among oldest mountains in the world. The highest of them is Ben Nevis. The lakes in Scotland are called "locks". The beautiful Lock Lomond with its thirty islands is the largest. One-third of the people in Scotland live in or near its capital, Edinburg , and its great industrial center, Glasgow. The national symbol of Scotland a thistle. Northern Ireland was a part of Ireland as a whole before the early 20th century and developed in the middle ages as the Kingdom of Ulster, later the Province of Ulster. The territory is small. It is a land of lakes, rivers and a varied sea coast. Some places are known for their wild beauty, the Glen of Antrim among of them. The capital city is Belfast. The capital of Great Britain, London, stands on the Thames which flows into the North Sea. The Thames is the busiest and the most important river in Great Britain, but it is not very long. The Severn Which flows into the Irish Sea is the longest British river. The climate of Great Britain is mild. The Atlantic Ocean and the warm waters of the Gulf-stream affect the weather of the British Isles. The summer are usually cool and rainy. There is much rain and fog in autumn and in winter. Great Britain is a very damp country. 

Перевод текста: Great Britain 

Великобритания Великобритании и Северной Ирландии с областью приблизительно 244.000 квадратных миль расположена на Британских островах, которые отделены от европейского континента Северным морем, Дуврским проливом и Ла-Маншом. Британское население - более чем 57 миллионов. Поскольку из каждых пяти человек живут в городах. Великобритания - конституционная монархия: глава государства - король или королева. Практически, Верховные узды, но не управляет: Великобританией управляет Правительство - тело Министров, которые являются ведущими членами политической стороны во власти и кто ответственен Парламенту. Существующий Суверен - Королева Элизабет 11. Территория Великобритании является маленькой. Все же страна имеет широкое разнообразие пейзажа. Англия - сердце Великобритании. Это - самый богатый, самое плодородное и наиболее населенный в стране. Север и запад Англии являются гористыми, но все остальные, территория - обширная равнина. На Северо-западе Англия, есть много красивых озер с зелеными, лесистыми или травянистыми берегами и серыми горами все вокруг. Это называют Озерным краем. Национальный символ Англии - красная роза. Уэльс - наименьшая земля Великобритании, но имеет значительное разнообразие, от живописных гор севера [включая Snowdoina] к горной промышленности и индустриальным областям юга, капитал Уэльса является Кардиффом, важным индустриальным центром и портом. Большинство людей в Уэльсе живет в прибрежных равнинах. Национальный символ Уэльса - лук - порей или нарцисс. Шотландия - земля гор, узких долин и равнин, известных озер и никакого конца больших и маленьких островов недалеко от берега. Горная местность Шотландии - среди самых старых гор в мире. Самые высокие из них - Бен-Невис. Озера в Шотландии называют "замками". Красивый Замок Ломонд с его тридцатью островами является наибольшим. Одна треть людей в Шотландии живет в или около его капитала, Edinburg , и его большого индустриального центра, Глазго. Национальный символ Шотландии чертополох. Северная Ирландия была частью Ирландии в целом перед началом 20-ого столетия и развивалась в средневековье как Королевство Ольстера, позже Область Ольстера. Территория является маленькой. Это - земля озер, рек и различного морского побережья. Некоторые места известны их дикой красотой, Долина реки Антрима среди их. Столица - Белфаст. Капитал Великобритании, Лондона, стоит на Темзе, которая течет в Северное море. Темза является самой занятой и самая важная река в Великобритании, но это не очень длинно. Северн, Который течет в Ирландское море, - самая длинная британская река. Климат Великобритании умерен. Атлантический океан и теплые воды Гольфстрима затрагивают погоду Британских островов. Лето обычно прохладно и дождливо. Есть много дождя и тумана осенью и зимой. Великобритания - очень влажная страна.

